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ECONSELL GENERALADEMANEN MÉS INFORMACIÓ

La consellera socialdemòcrata
Sílvia Bonet ha fet arribar a Sindi-
catura una demanda d’informa-
ció al Govern mitjançant la qual
exigeix que se li faci arribar una
còpia de la proposta que el SAAS
ha presentat al ministeri de Salut
i Benestar d’una nova organitza-
ció del centre mèdic del Pas de la
Casa. El grup parlamentari a l’o-
posició es mostra “sobtat” pel
“secretisme” que, al seu enten-

dre, “practica el Govern de DA”
en aquesta qüestió. 

Des del PS s’acusa l’executiu de
no trametre al Consell General la
informació necessària “per co-
nèixer i controlar” les actuacions
del ministeri. És davant “aquesta
manca de transparència” que
el grup de l’oposició ha optat per
recórrer “als mecanismes regla-
mentaris per sol·licitar una infor-
mació” que, entenen, s’hauria
d’haver fet arribar de forma au-
tomàtica des de l’executiu al par-
lament.

El PS acusa el ministeri de
Salut de “secretisme” amb els
canvis al centre mèdic del Pas

REDACCIÓ
Andorra la Vella

La policia no serà l’únic cos espe-
cial que emprengui mesures de
protesta contra l’anunciada refor-
ma del sistema de jubilacions
dels funcionaris. El sindicat de
duaners també preveu mobilit-
zar-se, encara que per ara s’ha
descartat la possibilitat de convo-
car una vaga o una manifestació.
En canvi, els afiliats van proposar
en assemblea diferents alternati-
ves, entre les quals la de repartir
fulletons a l’entrada del Principat
per informar de la seva oposició
als plans del Govern.

Així ho va explicar al Diari el
secretari general de l’entitat, Joan
Seguí, que va posar en relleu que
el primer acord que va sortir de la
trobada entre tots els afiliats va
ser el de “solidaritzar-nos amb
tots els sindicats que facin alguna
acció”. Així, va indicar que donen
ple suport a la manifestació con-
vocada per la policia demà da-
vant la seu del Consell General.

“Els funcionaris tenim pactades
una sèrie de coses. Si ara, a més
de congelar-nos l’IPC, també ens
volen treure coses com les pen-
sions, no anem bé”, va indicar Se-
guí, que va remarcar que “no som
els culpables de la situació eco-
nòmica”. 

El secretari general del sindicat
de funcionaris de duana va ad-
metre que per ara ni la vaga ni
una manifestació estan en els
seus plans, entre altres motius,
per la mateixa dimensió del cos.
“No són tants”, va recordar. Els
afiliats, però, van proposar altres

alternatives, entre les quals hi ha
la de repartir fulletons, tàctica
que ara fa uns anys ja va ser em-
prada per la Unió Sindical en una
altra mobilització. 

Seguí va deixar clar que la vo-
luntat del cos passa per intentar
negociar però que no estan dis-

posats a veure reduïts de forma
important els seus drets. “Sempre
s’ha d’estar obert a dialogar, però
si les negociacions han de ser per
perdre molt, nosaltres protesta-
rem”, va avisar, per després reite-
rar que “són els governs els que
no han tingut cura de les coses”. 

El sindicat avalua fer diferents protestes, entre les quals la de repartir
fulletons per mostrar l’oposició a la reforma del sistema de jubilacions

Els duaners descarten fer vaga
o convocar una manifestació
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ECOL·LECTIUSATENSIÓ AL FUNCIONARIAT
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El cap de Govern, Toni Martí, va
reiterar ahir als sindicats del cos
de policia que la voluntat de l’exe-
cutiu continua sent seure amb ells
a la taula per negociar la reforma
del sistema de pensions, igual
que amb la resta de represen-
tants de la funció pública. El polí-
tic escaldenc va fer aquestes de-
claracions en ser preguntat sobre
la convocatòria per demà dijous
d’una nova manifestació de pro-
testa, en aquesta ocasió davant la

seu del Consell General. “El Go-
vern no ha canviat el planteja-
ment”, va assegurar el màxim res-
ponsable de l’executiu, que va
voler reiterar, tal com ja havia fet
ara fa uns dies després de la pri-
mera mobilització, que va aplegar
més de 400 persones davant l’e-
difici administratiu, que es vol dia-
logar amb els funcionaris afectats.
“Per negociar han de ser dos i la
predisposició del Govern hi és”, va
assegurar.

Martí recorda a la policia que el
Govern té “predisposició” per negociar

AVÍS DE CONVOCATÒRIA

Es convoca JUNTA GENERAL EXTRAORDINÀRIA de la societat  mercant i l
IMMOBILlÀRIA R-3, S. A., a celebrar el proper dia 5 de novembre del 2012, a les 16 hores, en
primera convocatòria, i a la mateixa hora del dia següent, en segona convocatòria, al Bufet
RAMÉNTOL-BORRELL, ADVOCATS, carrer Prat Primer, núm. 4, apartament 22, de la vila
d’Andorra la Vella, sota el següent Ordre del dia:

1.- Compliment de la Sentència del M. I. Tribunal Superior de Justícia de 20 de desembre
del 2011, en la Causa civil núm. 0251-3/03 / TSJC-0312/10 i consegüent separació del
Sr. Amadeu CALVO CASAL, en tant que soci de la societat, i amortització de les seves accions.

2.- Reducció del capital social i consegüent modificació de l’Article 5 dels Estatuts socials.

3.- Dissolució de la societat i designació d’un o més liquidadors.

4.- Conferir facultats perquè un dels socis o persona designada pugui executar els
precedents acords, efectuant les gestions i tràmits necessaris per a la consecució de tals fins.

5.- Precs i preguntes.

Tot el que es fa públic per al degut coneixement i efecte dels socis de la societat.

IMMOBILIARIA R-3, S. A.
La Presidenta
Maria PUIGGALÍ LLORCA,

Avui, 10 d’octubre de 2012, es celebra el Dia Mundial de la Salut Mental. Des de la nostra associació, AFMMA
(Associació De Familiars Per La Salut Mental a Andorra), continuem, una vegada més, reivindicant la manca
de recursos que pateix Andorra, amb referència a aquest col·lectiu de ciutadans.

Creiem que és la nostra obligació informar-vos sobre quina és la realitat de la malaltia Mental a Andorra i la
problemàtica que envolta aquesta malaltia. Per això insistim reiteradament que els nostres familiars no hagin
de marxar fora del país per fer ingressos de llarga o mitjana estada per manca d’instal·lacions a Andorra,
comportant tot això separar-los del nucli familiar i social que els envolta.

Ens agradaria aportar les xifres oficials però a dia de avui encara no les tenim. El que sí que tenim són les xifres
de l’OMS (2009) que podem extrapolar a Andorra:

- Una de cada tres persones es veurà afectada per una malaltia mental al llarg de la seva vida
(26.000) persones es podrien veure afectades a Andorra)

- El 10-15% de la població europea pateix actualment una malaltia mental, essent les més comunes la
Depressió i el Trastorn d’Ansietat. A Espanya la població afectada és del 10% i està entre les més baixes 
d’Europa (7.000 persones es podrien veure afectades a Andorra)

- Un 1% de la població europea pateix esquizofrènia (700 persones es podrien veure afectades a Andorra) 
i un percentatge semblant pateix trastorn bipolar (700 persones més)

- La depressió és la 1a causa d’incapacitat al món

- Actualment les malalties mentals són la 2a causa de càrrega de malaltia (temps viscut en un estat de 
salut diferent a l’òptim) darrere de les malalties cardiovasculars. Les previsions apunten que en pocs anys 
seran la primera

- Per al 2020 s’espera que la depressió sigui la 1a causa de malaltia al món.

- En molts països europeus les malalties mentals són la causa del 45-55% de l’absentisme laboral

- A la Unió Europea el cost social i econòmic de la malaltia mental es calcula entorn al 4% del PNB

- En molts països europeus el pressupost per salut mental suposa el 5% del pressupost en salut

En conclusió, davant dels molts dèficits que encara pateix el nostre País en relació amb la Salut Mental,
voldríem demanar als nostres Governants una més gran sensibilitat envers les necessitats d’aquest col·lectiu
de Ciutadans del nostre País. 
Des de la nostra Associació continuarem treballant per aconseguir que les nostres demandes siguin una
rea-li tat en un futur ben proper.
La  Junta d’AFMMA.
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